
ΠΡΑΚΤΙΚΑ 
ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΤΟΥ ΓΕΩΠΟΝΙΚΟΥ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ ΑΘΗΝΩΝ 

ΣΥΝΕΔΡΙΑ 25.06.2013 
 
Συνεδρία: 13/25.06.2013 
 
Στην Αθήνα σήμερα Τρίτη 25 Ιουνίου 2013 και ώρα 13:00 συνήλθε στην Αίθουσα Εκλογών του Γ.Π.Α. 
(1ος όροφος, κτίριο Διοίκησης του Γ.Π.Α.) το Συμβούλιο του Γ.Π.Α. που συγκροτήθηκε σε σώμα με 
βάση την με αριθμό Φ.120.61/7/11484/Β2/28.01.2013 Υπουργική Απόφαση που δημοσιεύθηκε στο 
με αριθ. 37/01.02.2013 ΦΕΚ τ.Υ.Ο.Δ.Δ. 
 
Στη Συνεδρίαση κλήθηκαν και παρέστησαν νόμιμα οι παρακάτω: 
 

1. Ιωάννης Σοφός, Εξωτερικό μέλος, Πρόεδρος του Συμβουλίου (απών). 
2. ‘Εφη Τσακαλίδου, Καθηγήτρια, Αναπληρώτρια Πρόεδρος (Προεδρεύουσα). 
3. Χρήστος Αποστολόπουλος, Εξωτερικό μέλος του Συμβουλίου (απών). 
4. Ιωάννης Βαλιάντζας, Καθηγητής. 
5. Γεώργιος Βούτσινος, Εξωτερικό μέλος του Συμβουλίου. 
6. Ρόδιος Γαμβρός, Εξωτερικό μέλος του Συμβουλίου (απών). 
7. Κωνσταντίνος Γιαλούρης, Αναπληρωτής Καθηγητής. 
8. Νικόλαος Δαλέζιος, Εξωτερικό μέλος του Συμβουλίου. 
9. Ελευθέριος Δροσινός, Αναπληρωτής Καθηγητής. 
10. Ελένη Μήλιου, Αναπληρώτρια Καθηγήτρια (απούσα). 
11. Δημήτριος Μπουράνης, Καθηγητής. 
12. Παύλος Δ. Πέζαρος, Εξωτερικό μέλος του Συμβουλίου (απών). 
13. Δημήτριος Σάββας, Αναπληρωτής Καθηγητής. 
14. Πολυδεύκης Χατζόπουλος, Καθηγητής. 

 
Στη Συνεδρίαση παρέστη χωρίς δικαίωμα ψήφου ο Πρύτανης Καθ. Κ. Φεγγερός. 
 
Τα Πρακτικά τήρησε η κ. Αγγελική Ματσούκη, Υπάλληλος κλάδου ΠΕ Διοικητικού-Οικονομικού του 
Γ.Π.Α., Γραμματέας του Συμβουλίου, σύμφωνα με την με αριθ. πρωτ. 2649/04.04.2013 απόφαση 
του Πρύτανη κ. Κ. Φεγγερού. 
 
ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΕΙΣ 
 

1. Άρθρο Προέδρου στον Τριπτόλεμο 
2. Π.Δ. 80/28-05-13 
3. Γραφείο Συμβουλίου 
4. Κλοπές και Βανδαλισμοί στο ΓΠΑ στις 17-06-13 
5. Ημερήσια Διάταξη Συγκλήτου 20-06-13 
6. Ερώτημα Συμβουλίου στο Νομικό Σύμβουλο για την ένσταση του κ. Ιωαννίδη  
7. Ερώτημα Συμβουλίου για το Ειδικό Ταμείο στο Νομικό Σύμβουλο του ΓΠΑ και στο ΥΠΑΙΘΠΑ 
8. Επιστολές (Πρύτανης Πανεπιστημίου Κύπρου– Κοινοποίηση Ημερήσιας Διάταξης Συγκλήτου 

στο Συμβούλιο – Γραμματειακή Υποστήριξη του Συμβουλίου – Παρουσία Νομικού 
Συμβούλου στις Συνεδριάσεις του Συμβουλίου – Επιθέσεις Σκυλιών στους χώρους του ΓΠΑ) 

9. Ενημερωτικό Σημείωμα Συμβουλίου 
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ΘΕΜΑΤΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΗΣ 
 

1. Πρακτικά Συνεδρίασης Συμβουλίου 12/15-05-13 
2. Επιστολή προς ΥΠΑΙΘΠΑ για τον αριθμό των εισακτέων ΑΕ 2013-2014 
3. Ομάδες Εργασίας του Συμβουλίου και Πρόοδος (Οργανισμός – Εσωτερικός Κανονισμός – 

Σχολή Δια Βίου Μάθησης – Οικονομικών - Στρατηγικής Ανάπτυξης) 
4. Εσωτερικός Κανονισμός Συμβουλίου 
5. Μετακινήσεις Μελών Συμβουλίου 
6. Επιστολή προς Πρύτανη για τις προτάσεις του Συμβουλίου περί εξοικονόμησης χρημάτων 

από τον Τακτικό Προϋπολογισμό και τις Δημόσιες Επενδύσεις 
7. Δυνατότητα συμμετοχής μελών του Συμβουλίου σε επιτροπές Διαγωνισμών του ΓΠΑ και 

συλλογικά όργανα του ΓΠΑ 
8. Αξιοποίηση - Παραχώρηση χώρων (εσωτερικών και εξωτερικών) του ΓΠΑ για τη διεξαγωγή 

εκδηλώσεων από τρίτους 
9. Δράσεις του Συμβουλίου σε σχέση με τους φοιτητές του ΓΠΑ 
10. Προτάσεις για θέματα προς συζήτηση στη Σύνοδο των Συμβουλίων (Θεσσαλονίκη 30-06-13) 
11. Επιστολή Καθ. Ε. Σταυρακάκη προς το Συμβούλιο 
12. Διάφορα 

 
 
ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΕΙΣ 
 
Αναφέρθηκαν από την κ. Τσακαλίδου, Αναπληρώτρια Πρόεδρο και Προεδρεύουσα της Συνεδρίασης, 
τα παρακάτω θέματα: 
 

1. Άρθρο Προέδρου στον Τριπτόλεμο 
 

Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου ότι το κείμενο που ζητήθηκε να συνταχθεί από 
τον Πρόεδρο για το Συμβούλιο του Ιδρύματος, προκειμένου να δημοσιευθεί στον Τριπτόλεμο, έχει 
ήδη δημοσιευτεί στο τελευταίο τεύχος του Τριπτόλεμου, που αναμένεται να κυκλοφορήσει σε όλη 
την πανεπιστημιακή κοινότητα. 
 

2. Π.Δ. 80/28-05-13 
 

Η κ. Τσακαλίδου απευθύνθηκε στον Πρύτανη κ. Κ. Φεγγερό και ζήτησε ενημέρωση σχετικά με την 
εφαρμογή του Π.Δ. 80/28.05.2013.  Ο Πρύτανης κ. Φεγγερός αναφέρθηκε σε προβλήματα που 
έχουν προκύψει σχετικά με Τμήματα και Εργαστήρια του Πανεπιστημίου τη μετέπειτα της έκδοσης 
του Π.Δ.  Ακολούθησε διαλογική συζήτηση και ο Πρύτανης κατέληξε στο ότι έως 31.08.2013 θα 
έχουν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες και θα έχουν πραγματοποιηθεί όλες οι απαιτούμενες ενέργειες 
για να τηρηθεί το χρονοδιάγραμμα εφαρμογής του Π.Δ. 80/28.05.2013. 
 

3. Γραφείο Συμβουλίου 
 
Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη της Συνεδρίασης ότι έχουν τοποθετηθεί τα έπιπλα στο γραφείο 
του Συμβουλίου και έθεσε ενώπιον του Συμβουλίου το ζήτημα του γραφείου της Γραμματέως κ. 
Ματσούκη, η οποία αυτή τη στιγμή ανταποκρίνεται στα καθήκοντά της υποστηρίζοντας το έργο του 
Συμβουλίου από τη θέση της στο Γραφείο Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων.  Ο Πρύτανης κ. Κ. Φεγγερός 
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δεσμεύτηκε ότι πολύ σύντομα η Διοίκηση του Πανεπιστημίου θα μεριμνήσει για το γραφείο και τον 
εξοπλισμό που απαιτείται για την κ. Ματσούκη. 
 

4. Κλοπές και Βανδαλισμοί στο ΓΠΑ στις 17-06-13 
 
Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου για τις κλοπές και τους βανδαλισμούς που 
συνέβησαν στο Ίδρυμα στις 17.06.2013, καθώς επίσης και για το συμβάν της ομηρίας ενός φύλακα.  
Στη συνέχεια η κ. Τσακαλίδου υπέβαλε ερώτηση προς τον Πρύτανη εάν υπάρχει κάποια νεότερη 
πληροφορία από τη Σήμανση για το γεγονός αυτό.  Ο Πρύτανης ενημέρωσε τα μέλη ότι δεν υπάρχει 
κάποια νεότερη πληροφορία και πρότεινε την πραγματοποίηση ΕΔΕ, η οποία θα πρέπει να οριστεί 
από τον ίδιο, προκειμένου να αποδειχθεί ότι οι Υπάλληλοι δεν φέρουν καμία ευθύνη για το συμβάν. 
 

5. Ημερήσια Διάταξη Συγκλήτου 20-06-13 
 
Η κ. Τσακαλίδου απευθύνθηκε στον Πρύτανη ζητώντας να δίδεται μαζί με την Ημερήσια Διάταξη 
των Συνεδριάσεων της Συγκλήτου, τα σχετικά έγγραφα που αφορούν στα θέματα που πρόκειται να 
συζητηθούν.  Η κ. Τσακαλίδου επισήμανε το γεγονός ότι κάθε θέμα θα πρέπει να συνοδεύεται από 
την ανάλυσή του, καθώς η Ημερήσια Διάταξη της Συγκλήτου από μόνη της δεν προσφέρει επαρκή 
ενημέρωση στο Συμβούλιο.  Ο Πρύτανης ανέφερε ότι η Ημερήσια Διάταξη της Συγκλήτου είναι 
διάθεση του Συμβουλίου, έπειτα από τη θετική εισήγηση όλων των μελών της Συγκλήτου, αλλά στο 
θέμα της περιγραφής των θεμάτων της Ημερήσιας Διάταξης της Συγκλήτου θα τηρήσει το καθεστώς 
που ισχύει βάσει της κείμενης νομοθεσίας και επομένως δεν μπορεί να τα διαθέσει. 
 

6. Ερώτημα Συμβουλίου στο Νομικό Σύμβουλο για την ένσταση του κ. Ιωαννίδη  
 
Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου ότι την παρούσα στιγμή δεν τίθεται θέμα 
εξέτασης του συγκεκριμένου θέματος, καθώς λόγω ανυπέρβλητων υποχρεώσεων της τις τελευταίες 
ημέρες, δεν ήταν σε θέση να εξετάσει την απάντηση που απεστάλη προς το Συμβούλιο για το 
ζήτημα της ένστασης του κ. Ιωαννίδη.  Τέλος, η κ. Τσακαλίδου σημείωσε ότι το θέμα που έχει 
προκύψει με την ένσταση του κ. Ιωαννίδη αξίζει την προσοχή όλων των μελών του Συμβουλίου, 
ζητώντας από τα μέλη του Συμβουλίου να προβούν σε ενδελεχή έλεγχο της απάντησης που εστάλη 
από το ΝΣΚ, καθώς το έγγραφο αυτό πρέπει να συζητηθεί εκ νέου από το Συμβούλιο. Τέλος, 
επισήμανε ότι παρεμφερή ζητήματα ίσως προκύψουν στο μέλλον και απασχολήσουν εκ νέου το 
Συμβούλιο. 
 

7. Ερώτημα Συμβουλίου για το Ειδικό Ταμείο στο Νομικό Σύμβουλο του ΓΠΑ και στο ΥΠΑΙΘΠΑ 
 
Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου ότι στην παρούσα φάση δεν υπάρχει 
απάντηση για το ερώτημα που έθεσε το Συμβούλιο στο Νομικό Σύμβουλο και στο Υπουργείο 
Παιδείας και Θρησκευμάτων για το Ειδικό Ταμείο. 
 

8. Επιστολές (Πρύτανης Πανεπιστημίου Κύπρου– Κοινοποίηση Ημερήσιας Διάταξης Συγκλήτου 
στο Συμβούλιο – Γραμματειακή Υποστήριξη του Συμβουλίου – Παρουσία Νομικού 
Συμβούλου στις Συνεδριάσεις του Συμβουλίου – Επιθέσεις Σκυλιών στους χώρους του ΓΠΑ) 

 
Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου ότι εδόθη απάντηση από τον Πρύτανη, 

σχετικά με την ανάγκη νομικής υποστήριξης του Συμβουλίου, από τον Νομικό Σύμβουλο του ΓΠΑ.   
Επίσης, απάντηση δόθηκε και στο θέμα της Γραμματειακής Υποστήριξης του Συμβουλίου, μέσω 

της διάθεσης της κ. Ματσούκη σε αποκλειστική βάση για την κάλυψη των καθηκόντων της 
Γραμματέως του Συμβουλίου.   
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Η κ. Τσακαλίδου κατέθεσε την απογοήτευσή της για το ζήτημα της Γραμματειακής Υποστήριξης 
του Συμβουλίου, παρόλη την πολύ καλή προσπάθεια που έγινε για την περιγραφή της θέσεως της 
Γραμματείας του Συμβουλίου (job description), καθώς επίσης και για το γεγονός ότι δεν υπάρχει 
αυτήν τη στιγμή η δυνατότητα διάθεσης δεύτερου ατόμου που θα εργάζεται στη Γραμματεία του 
Συμβουλίου.  Ακολούθησε διαλογική συζήτηση για το ζήτημα της δεύτερης θέσης Γραμματειακής 
Υποστήριξης του Συμβουλίου, αφού υποστηρίχθηκε η άποψη ότι υπάρχουν εκατόν ογδόντα 
Διοικητικοί Υπάλληλοι στο Πανεπιστήμιο.  Ο Πρύτανης κ. Κ. Φεγγερός ενημέρωσε τα μέλη του 
Συμβουλίου ότι αυτός ο αριθμός είναι πλασματικός, αφού οι περισσότεροι υπάλληλοι 
απασχολούνται στα Εργαστήρια των Τμημάτων, δεδομένου ότι σύμφωνα με το νόμο, εδόθη η 
δυνατότητα να μεταπηδήσουν σε καθεστώς εργασίας αορίστου χρόνου, να τοποθετηθούν και να 
προσφέρουν τις υπηρεσίες τους στα Εργαστήρια των Τμημάτων του Πανεπιστημίου.  Τέλος, ο 
Πρύτανης τόνισε ότι η Διοίκηση του Ιδρύματος κάνει το καλύτερο δυνατό που μπορεί για την 
κάλυψη των διοικητικών αναγκών του Πανεπιστημίου και σύντομα θα υπάρξει μέριμνα για το 
γραφείο της κ. Ματσούκη. 

Ο κ. Δαλέζιος απευθύνθηκε στον Πρύτανη σχετικά με το ζήτημα των επιθέσεων από σκύλους και 
ο Πρύτανης ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου ότι όλα τα σκυλιά που βρίσκονται στο 
Πανεπιστήμιο είναι καταγεγραμμένα και φέρουν ταυτότητα. Κανένα σκυλί που δεν είναι 
καταγεγραμμένο και εισέρχεται στους χώρους του Γ.Π.Α. δεν μπορεί να παραμείνει και αυτομάτως 
τίθενται σε λειτουργία ο μηχανισμός απομάκρυνσής του από τους χώρους του Πανεπιστημίου.   

 
 

9. Ενημερωτικό Σημείωμα Συμβουλίου 
 
Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου ότι το Ενημερωτικό Σημείωμα (newsletter) 
αναμένεται να είναι έτοιμο πριν το πέρας του καλοκαιριού. 
 
 
ΘΕΜΑΤΑ ΗΜΕΡΗΣΙΑΣ ΔΙΑΤΑΞΗΣ 
 
ΘΕΜΑ 1ον  Πρακτικά Συνεδρίασης Συμβουλίου 12/15-05-13 
 
 Η κ. Τσακαλίδου αναφέρθηκε στις αντιρρήσεις του κ. Σάββα σχετικά με τα Πρακτικά της 
Συνεδρίασης της 15.05.2013, καθώς και στα ηχητικά Πρακτικά των Συνεδριάσεων της 04.03.2013 και 
15.05.2013, τα οποία ζήτησε ο κ. Σάββας να είναι στη διάθεσή του.  Η κ. Τσακαλίδου πρότεινε να 
υπογραφούν τα Πρακτικά της 15.05.2013 ως έχουν, δεδομένου ότι όπως προκύπτει από τα ηχητικά 
Πρακτικά ο κ. Σάββας δεν διατυπώνει αντίθετη γνώμη και να στείλει ο κ. Σάββας ένα κείμενο, το 
οποίο δύναται να προσαρτηθεί στο τέλος των Πρακτικών (ως Παράρτημα).   
 Ο κ. Σάββας διατύπωσε την άποψή του ότι το ερώτημα «ποιος ευθύνεται για την 
κακοδιαχείριση των οικονομικών» είναι ρητορικό και δεν είναι δυνατόν να απαντηθεί από το ΝΣΚ.  
Ο κ. Σάββας συμπλήρωσε ότι πρόκειται για ένα άτοπο, ασήμαντο ερώτημα, το οποίο δεν παράγει 
τίποτα και ζήτησε τα ηχογραφημένα Πρακτικά των δύο Συνεδριάσεων.  Τέλος, ο κ. Βούτσινος εκ των 
υστέρων διαπιστώνει ότι ο όρος «κακοδιαχείριση» που χρησιμοποιήθηκε είναι λανθασμένος και ότι 
θα έπρεπε να χρησιμοποιηθεί ο όρος «διαχείριση». 
 
ΘΕΜΑ 2ον Επιστολή προς ΥΠΑΙΘΠΑ για τον αριθμό των εισακτέων ΑΕ 2013-2014 
 
Η κ. Τσακαλίδου αναφέρθηκε στην πρόταση του κ. Χατζόπουλου να σταλεί επιστολή προς το 
Υπουργείο Παιδείας και Θρησκευμάτων για το ζήτημα των εισακτέων φοιτητών στο Γ.Π.Α. κατά το 
ακαδημαϊκό έτος 2013-2014.  Ακολούθησε διαλογική συζήτηση και αποφασίστηκε ομόφωνα από τα 
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μέλη του Συμβουλίου να σταλεί επιστολή διαμαρτυρίας, καθώς η αύξηση του αριθμού των 
εισακτέων φοιτητών στο Γ.Π.Α. αγγίζει το 40%, γεγονός που μόνο προβλήματα μπορεί να 
δημιουργήσει στο εκπαιδευτικό έργο του Πανεπιστημίου υπό τις παρούσες συνθήκες. 
 
ΘΕΜΑ 3ον Ομάδες Εργασίας του Συμβουλίου και Πρόοδος (Οργανισμός – Εσωτερικός 

Κανονισμός – Σχολή Δια Βίου Μάθησης – Οικονομικών - Στρατηγικής Ανάπτυξης) 
 
 Η κ. Τσακαλίδου αναφέρθηκε στην πρόοδο που έχει γίνει από τις Ομάδες Εργασίας του 
Συμβουλίου και κάλεσε τους Συντονιστές των Ομάδων να οργανώνουν τακτές συναντήσεις με τα 
μέλη των Ομάδων τους και να υποβάλουν στην Ολομέλεια τα κείμενα εργασίας ζητώντας 
παρατηρήσεις και σχόλια σε συγκεκριμένες προθεσμίες.   

Ο κ. Σάββας εκ μέρους της Επιτροπής του Συμβουλίου για τον Εσωτερικό Κανονισμό (Ε.Κ.) 
του Ιδρύματος, διαβίβασε μία πρώτη καταγραφή (επισυνάπτεται) του περιεχομένου και των 
αναγκαίων ρυθμίσεων που πρέπει να γίνουν στον υπό κατάρτιση Ε.Κ.  Η αποστολή αυτού του 
αρχείου κρίνεται αναγκαία κατ' αρχήν για να ενημερωθούν τα μέλη του Συμβουλίου για την μέχρι 
σήμερα δουλειά της Επιτροπής.  Εκτός όμως από την ενημέρωση, με την αποστολή του 
επισυναπτόμενου αρχείου επιδιώκεται να δοθεί στα μέλη του Συμβουλίου η ευκαιρία να 
συμβάλλουν, με ειδικά σχόλια - παρατηρήσεις ή συμπληρώσεις για κάθε επιμέρους άρθρο, στην 
ολοκλήρωση της σχετικής μελέτης που ανέλαβε η Επιτροπή. 
 Η πρόταση της ομάδας Στρατηγικής (επισυνάπτεται) που εστάλη προς όλα τα μέλη του 
Συμβουλίου από τον Συντονιστή κύριο Γαμβρό δεν συζητήθηκε λόγω της απουσίας του κ. Γαμβρού.  
 Ακολούθησε διαλογική συζήτηση ανάμεσα στα μέλη και ο κ. Χατζόπουλος τόνισε ότι είναι 
λάθος προσέγγιση να φτάσουν όλες οι Ομάδες Εργασίας στο ίδιο επίπεδο και να παραγάγουν 
κάποιο έργο.  Η κ. Τσακαλίδου διατύπωσε διαφορετική άποψη, και ζήτησε από τα μέλη των 
Ομάδων να παρουσιάσουν περισσότερο συντονισμένη δράση. 
 
ΘΕΜΑ 4ον Εσωτερικός Κανονισμός Συμβουλίου 
 
 Ο κ. Βούτσινος ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου για το κείμενο του Εσωτερικού 
Κανονισμού του Συμβουλίου.  Στη συνέχεια, ο κ. Βούτσινος ανέφερε ότι το κείμενο του Εσωτερικού 
Κανονισμού (επισυνάπτεται) έχει ολοκληρωθεί και είναι στην ευχέρεια των μελών του Συμβουλίου 
να το ψηφίσουν, καθώς τόνισε ότι είναι σημαντικό να υπάρχουν κανόνες, δεδομένου ότι υπάρχει 
έλλειψη διοικητικής κουλτούρας.  Ο κ. Βούτσινος επίσης διατύπωσε την απορία του για το πώς είναι 
δυνατόν να γίνεται συζήτηση για το αν πρέπει να καθιερωθούν κανόνες λειτουργίας του 
Συμβουλίου όταν, πέραν της κοινής λογικής το προβλέπει και ο Νόμος.  Τόνισε δε ότι από την 
έναρξη των συνεδριάσεων του ΣΙ είχε γίνει φανερό ότι κάποια μέλη, για κάποιους λόγους δεν 
ήθελαν να καθιερωθούν κανόνες στη λειτουργία του Συμβουλίου. 
 Η κ. Τσακαλίδου πρότεινε να τεθεί σε ψηφοφορία εάν το Σώμα θα πάρει απόφαση για να 
συζητήσει την πρόταση του Εσωτερικού Κανονισμού του Συμβουλίου του κ. Βούτσινου.  Στη 
συνέχεια πραγματοποιήθηκαν δύο ψηφοφορίες.  Στην πρώτη ψήφισαν υπέρ οι κ. κ. Βούτσινος, 
Δροσινός, Μπουράνης και Σάββας.  Ψήφισαν κατά οι κ.κ. Βαλιάντζας, Γιαλούρης, Δαλέζιος και 
Χατζόπουλος.  Η κ. Τσακαλίδου ψήφισε λευκό.  Στη δεύτερη ψηφοφορία ψήφισαν κατά οι κ.κ. 
Βαλιάντζας, Γιαλούρης, Δαλέζιος, Τσακαλίδου και Χατζόπουλος ενώ ψήφισαν υπέρ της απόφασης 
για συζήτηση του κειμένου του Εσωτερικού Κανονισμού του Συμβουλίου του κ. Βούτσινου οι κ.κ. 
Βούτσινος, Δροσινός, Μπουράνης και Σάββας. 
 
ΘΕΜΑ 5ον Μετακινήσεις Μελών Συμβουλίου 
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 Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου για το έγγραφο με αριθ. πρωτ. 
55849/ΙΒ/23.04.2013 του Γενικού Γραμματέα του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευμάτων κ. Αθαν. 
Κυριαζή σχετικά με την αποζημίωση για τις μετακινήσεις των εξωτερικών μελών του Συμβουλίου, 
σύμφωνα με το οποίο αυτές προς το παρόν καλύπτονται από τον Τακτικό Προϋπολογισμό του 
Ιδρύματος.  
 Η κ. Τσακαλίδου ανέφερε επίσης και το ζήτημα των μετακινήσεων του κ. Δαλέζιου, ο οποίος 
μετακινείται για τη συμμετοχή τους στις Συνεδριάσεις και τις Ομάδες Εργασίας του Συμβουλίου από 
το Βόλο.   
  Η κ. Τσακαλίδου τόνισε ότι τα χρήματα που μπορούν να διατεθούν για τις μετακινήσεις 
των μελών αυτήν τη στιγμή να διατεθούν με φειδώ. Ο κ. Δροσινός επισήμανε ότι όταν πρόκειται για 
τις μετακινήσεις του Συμβουλίου δεν πρέπει να γίνεται διάκριση στις αποζημιώσεις ανάμεσα σε 
εσωτερικό – εξωτερικό μέλος, γιατί αυτό συνιστά μια πράξη συμβολική.   
  Ο Πρύτανης κ. Φεγγερός δήλωσε ότι θα στείλει έγγραφο προς το Υπουργείο για τις 
μετακινήσεις των μελών του Συμβοτυλίου του ΓΠΑ καθώς το προαναφερθέν έγγραφο του ΓΓ Α. 
Κυριαζή απαντά σε ερώτημα του Πανεπιστημίου Ιωαννίνων.  
 Τέλος, η κ. Τσακαλίδου αναφέρθηκε στη μετακίνησή της για τη 2η Συνάντηση των Προέδρων 
και Αναπληρωτών Προέδρων των Συμβουλίων των ΑΕΙ στη Θεσσαλονίκη στις 30.06.2013, η οποία 
εγκρίθηκε ομόφωνα από τα μέλη του Συμβουλίου.   
 
ΘΕΜΑ 6ον Επιστολή προς Πρύτανη για τις προτάσεις του Συμβουλίου περί εξοικονόμησης 
χρημάτων από τον Τακτικό Προϋπολογισμό και τις Δημόσιες Επενδύσεις 
 
Το θέμα αυτό συζητήθηκε διεξοδικά από τα μέλη του Συμβουλίου, καθώς διατυπώθηκαν πολλές 
προτάσεις για την εξοικονόμηση χρημάτων από τον Τακτικό Προϋπολογισμό και τις Δημόσιες 
Επενδύσεις.  Ο Πρύτανης κ. Φεγγερός υπενθύμισε στα μέλη του Συμβουλίου ότι το Πανεπιστήμιό 
μας είναι ενεργοβόρο, καθώς λειτουργούν Αμφιθέατρα και πολλά Εργαστήρια.  Αποφασίστηκε το 
Συμβούλιο να προχωρήσει σε συναντήσεις με την Τεχνική Υπηρεσία και με την Υπηρεσία του 
Τμήματος Δικτύων – Διαδικτύου προκειμένου να ζητήσει προτάσεις επί αυτών των θεμάτων. 
 
ΘΕΜΑ 7ον Δυνατότητα συμμετοχής μελών του Συμβουλίου σε επιτροπές Διαγωνισμών του 

ΓΠΑ και συλλογικά όργανα του ΓΠΑ 
 
Το θέμα αυτό συζητήθηκε διεξοδικά από τα μέλη του Συμβουλίου, καθώς κάποια μέλη ανήκουν σε 
Επιτροπές Διαγωνισμών ταυτόχρονα με τη θέση τους ως μέλη του Συμβουλίου του Ιδρύματος.  
Αρκετά μέλη ανέφεραν ότι παραιτήθηκαν της συμμετοχής τους σε δεύτερη θέση, όπως ο κ. 
Μπουράνης, ο οποίος παραιτήθηκε από τη θέση του Προέδρου του Τμήματός του.  Η κ. Τσακαλίδου 
θεώρησε ορθή την παραίτηση του κ. Μπουράνη από τη θέση του Προέδρου του Τμήματος και 
υπογράμμισε ότι το θέμα αυτό θα επανέλθει προς συζήτηση σε επόμενη Συνεδρίαση του Σώματος.  
Σε ό,τι αφορά στη συμμετοχή σε θέσεις Επιτροπών οι κ.κ. Βαλιάντζας και Μπουράνης έχουν 
απευθύνει σχετικό ερώτημα προς το ΝΣ.   
 
ΘΕΜΑ 8ον Αξιοποίηση – Παραχώρηση χώρων (εσωτερικών και εξωτερικών) του ΓΠΑ για τη 
διεξαγωγή εκδηλώσεων από τρίτους 
 
 Η κ. Τσακαλίδου αναφέρθηκε στο έγγραφο του κ. Ορέστη Καΐρη για την κοστολόγηση 
λειτουργίας χώρων του Γ.Π.Α., όπως το Συνεδριακό Κέντρο του Γ.Π.Α., ενώ στη συνέχεια έκανε 
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προτάσεις για την αξιοποίηση των χώρων του Πανεπιστημίου, προκειμένου το Πανεπιστήμιο να έχει 
έσοδα από τη χρήση των χώρων αυτών από τρίτους.   
 Ακολούθησε διαλογική συζήτηση ανάμεσα στα μέλη του Συμβουλίου σχετικά με τον τρόπο 
που διοργανώνουν οι φοιτητές τα φεστιβάλ που πραγματοποιούνται στο Πανεπιστήμιο.   
 Ο κ. Σάββας επισήμανε ότι δεν είναι εφικτό να απαγορευθούν οι εκδηλώσεις από τις 
φοιτητικές παρατάξεις και τάχθηκε υπέρ της άποψης του Πρύτανη κ. Φεγγερού, ο οποίος τόνισε ότι 
το Πανεπιστήμιο είναι στη διάθεση των φοιτητών του ως δημόσιος χώρος που τους εξυπηρετεί.   
 Στη συνέχεια, ο Πρύτανης πρόσθεσε ότι οι χώροι του Πανεπιστημίου δεν διατίθενται σε όλους 
όσους τους ζητούν ανεξέλεγκτα, γιατί αυτό θα συνεπαγόταν άπειρα αιτήματα που θα 
ακολουθούσαν από τρίτους για τη διαθεσιμότητα του Γ.Π.Α.   
 Τέλος, ύστερα από ανταλλαγή απόψεων ανάμεσα στα μέλη του Συμβουλίου η κ. Τσακαλίδου 
ανέφερε ότι το Συμβούλιο θα επιδιώξει τη συνεργασία με τον Πρύτανη κ. Φεγγερό και τον κ. Ορ. 
Καΐρη για την κοστολόγηση των χώρων του Γ.Π.Α. 
 
ΘΕΜΑ 9ον Δράσεις του Συμβουλίου σε σχέση με τους φοιτητές του ΓΠΑ 
 
 Τα μέλη του Συμβουλίου αναφέρθηκαν στην ανάγκη εξεύρεσης προτάσεων για την ασφάλεια 
και προστασία των εξωτερικών και εσωτερικών χώρων του Πανεπιστημίου, καθώς στο τέλος των 
εκδηλώσεων που πραγματοποιούνται από τους φοιτητές υπάρχει μια παρακμιακή ατμόσφαιρα.   
 Ο κ. Χατζόπουλος ανέφερε ότι οι φοιτητές οφείλουν να προσαρμοστούν στην αρχή του «ο 
ρυπαίνων πληρώνει», με σκοπό την πρόληψη και την αποκατάσταση των ζημιών που προκαλούνται 
στους χώρους του Πανεπιστημίου που χρησιμοποιούν για τις εκδηλώσεις τους, καθώς εκείνοι οι 
φοιτητές που συμμορφώνονται με τις προσταγές της καθαριότητας και της προστασίας των χώρων, 
αυτοί επιβραβεύονται και το Ίδρυμα είναι σε θέση να τους διαθέσει τους χώρους που απαιτούνται 
για την πραγματοποίηση των εκδηλώσεών τους.   
 
ΘΕΜΑ 10ον Προτάσεις για θέματα προς συζήτηση στη Σύνοδο των Συμβουλίων (Θεσσαλονίκη 
30-06-13) 
 
Η κ. Τσακαλίδου αναφέρθηκε στη Σύνοδο των Συμβουλίων που θα πραγματοποιηθεί στη 
Θεσσαλονίκη στις 30.06.2013 και ζήτησε από τα μέλη να υποβάλουν ερωτήματα και προτάσεις που 
θα θέσει ενώπιον της Συνόδου.  Στη συνέχεια, ανέφερε ότι όλα τα Συμβούλια κινούνται στο ίδιο 
κλίμα, αφού κοινά προβλήματα τα ταλανίζουν, όπως ζητήματα με την οικονομική διαχείριση των 
Ιδρυμάτων, ο Εσωτερικός Κανονισμός και οι μετακινήσεις των μελών. 
 
ΘΕΜΑ 11ον Επιστολή Καθ. Ε. Σταυρακάκη προς το Συμβούλιο 
 
Η κ. Τσακαλίδου ενημέρωσε τα μέλη του Συμβουλίου για τα δύο ηλεκτρονικά μηνύματα του Καθ. κ. 
Μ. Σταυρακάκη και ζήτησε από τα μέλη να αποφασίσουν εάν θα του απαντήσουν, ενώ αναφέρθηκε 
και στο έγγραφο του κ. Κωσταρόπουλου που εστάλη μέσω Πρωτοκόλλου στον Πρόεδρο κ. Σοφό.  Τα 
μέλη του Συμβουλίου αποφάσισαν ομόφωνα να μην σταλεί καμία απάντηση στον Καθ. κ. Μ. 
Σταυρακάκη. 
 
ΘΕΜΑ 12ον Διάφορα 
 
Στο παρόν θέμα δεν ετέθη κανένα προς συζήτηση ζήτημα. 
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ΘΕΜΑ 3ον Ομάδες Εργασίας του Συμβουλίου και Πρόοδος (Οργανισμός – Εσωτερικός 
Κανονισμός – Σχολή Δια Βίου Μάθησης – Οικονομικών - Στρατηγικής Ανάπτυξης) 

 
Ο κ. Σάββας κατέθεσε το εξής κείμενο: 



 
ΜΕΡΟΣ 1ο   ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΚΕΣ ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ  
 1ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΓΕΝΙΚΕΣ ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ  
  Άρθρο 1 Ορισμοί  – Πλαίσιο Λειτουργίας Σαν βάση μπορεί να χρησιμοποιηθεί το σχέδιο της 

πρυτανείας Ζέρβα. Απαιτείται συμπλήρωση με την 
νέα δομή του πανεπιστημίου (διάρθρωση σε Σχολές) 
και τα νέα τμήματα.  

  Άρθρο 2 Έμβλημα - Σφραγίδα Σαν βάση μπορεί να χρησιμοποιηθεί το σχέδιο της 
πρυτανείας Ζέρβα. 

     
 2ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΕΣ ΑΝΑΔΕΙΞΗΣ ΣΥΛΛΟΓΙΚΩΝ ΟΡΓΑΝΩΝ 

ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ 
 

  Άρθρο 3 Εκλογή και συγκρότηση Συμβουλίου Νέο άρθρο που δεν περιλαμβανόταν σε 
προηγούμενους κανονισμούς σπουδών. Αναφέρεται 
στον τρόπο διεξαγωγής των εκλογικών διαδικασιών 
(παρ. ε, άρθρου 6  του ν. 4009/2011, όπως ισχύει). 
Εκτός από τις βασικές διαδικασίες που προβλέπονται 
σαφώς από τον νόμο, πρέπει να διευκρινιστούν 
επιμέρους λεπτομέρειες όπως: α) Πως εφαρμόζεται η 
ηλεκτρονική ψηφοφορία ή η επιστολική ψήφος για 
τα εσωτερικά μέλη, β) διαδικασία εκλογής 
εξωτερικών μελών από τα εσωτερικά μέλη του 
συμβουλίου (φανερή ή μυστική ψηφοφορία, ενιαίο 
ψηφοδέλτιο με ισότιμες επιλογές ίσες με τον αριθμό 
των υπό εκλογή μελών ή ταξινομική ψήφος), γ) … 

  Άρθρο 4 Εκλογή Πρυτάνεως – Ορισμός βοηθών πρύτανη Ριζική αναδιατύπωση προηγούμενου σχετικού 
άρθρου. Αναφέρεται στον τρόπο διεξαγωγής των 
εκλογικών διαδικασιών (παρ. ε, άρθρου 6  του ν. 
4009/2011, όπως ισχύει).  Πρέπει να διευκρινισθούν 
λεπτομέρειες, όπως α) τι γίνεται αν το συμβούλιο δεν 
εγκρίνει ορισμό βοηθού πρύτανη που εισηγείται ο 
πρύτανης, β) Πως εφαρμόζεται η ηλεκτρονική 
ψηφοφορία ή η επιστολική ψήφος, γ) …  
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  Άρθρο 5 Εκλογή Κοσμητόρων Νέο άρθρο που δεν περιλαμβανόταν σε 
προηγούμενους κανονισμούς σπουδών του ΓΠΑ. 
Αναφέρεται στον τρόπο διεξαγωγής των εκλογικών 
διαδικασιών (παρ. ε, άρθρου 6  του ν. 4009/2011, 
όπως ισχύει). Εκτός από τις βασικές διαδικασίες που 
προβλέπονται σαφώς από τον νόμο, πρέπει να 
διευκρινιστούν επιμέρους λεπτομέρειες όπως α) αν η 
τριμελής επιτροπή διεξαγωγής των εκλογών που 
ορίζει ο πρύτανης έχει ρόλο από την αρχή ή μετά την 
επιλογή από το συμβούλιο των 3 υποψηφίων που θα 
τεθούν στην κρίση του εκλογικού σώματος, β) …. 

  Άρθρο 6 Εκλογή Προέδρων τμημάτων Ριζική αναδιατύπωση προηγούμενου σχετικού 
άρθρου. Αναφέρεται στον τρόπο διεξαγωγής των 
εκλογικών διαδικασιών (παρ. ε, άρθρου 6  του ν. 
4009/2011, όπως ισχύει).  Πρέπει να διευκρινισθούν 
λεπτομέρειες, όπως: α) … 

  Άρθρο 7 Εκλογή Διευθυντών τομέων Μπορεί να βασιστεί στο άρθρο 14 του Σχεδίου της 
πρυτανείας Ζέρβα, αλλά να διευκρινίζεται σαφώς 
ποιοι έχουν δικαίωμα ψήφου. 

  Άρθρο 8 Συγκρότηση Συγκλήτου Νέο άρθρο το οποίο κυρίως πρέπει να ρυθμίζει: α) 
διαδικασία ορισμού προέδρων τμημάτων που 
συμμετέχουν ανά δύο χρόνια στη σύγκλητο,  
β) …  
Προσοχή! Δεν αφορά την λειτουργία της Συγκλήτου, 
αφού, σύμφωνα με τον ν. Ν. 4009/2011, οι κανόνες 
λειτουργίας της Συγκλήτου ρυθμίζονται στον 
οργανισμό. 
Σημειώνεται επίσης ότι ο τρόπος διεξαγωγής των 
εκλογικών διαδικασιών για εκπροσώπους των 
προπτυχιακών φοιτητών, των μεταπτυχιακών 
φοιτητών και των υποψήφιων διδακτόρων, καθώς 
επίσης των διοικητικών υπαλλήλων, των μελών του 
Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού (ΕΕΠ), των 
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μελών του Εργαστηριακού Διδακτικού Προσωπικού 
(ΕΔΙΠ), των μελών του Ειδικού Τεχνικού 
Εργαστηριακού Προσωπικού (ΕΤΕΠ) και 
οποιασδήποτε άλλης ομάδας προσωπικού στη 
Σύγκλητο, ρυθμίζεται στον Οργανισμό. 

  Άρθρο 9 Συγκρότηση Κοσμητειών και Γενικών Συνελεύσεων 
Σχολών 

Νέο άρθρο το οποίο κυρίως πρέπει να ρυθμίζει: α) 
λεπτομέρειες σχετικά με την διαδικασία εκλογής του 
εκπροσώπου των φοιτητών στην κοσμητεία,  β)… 
Προσοχή! Δεν αφορά την λειτουργία των οργάνων 
αυτών, αφού σύμφωνα με τον ν. Ν. 4009/2011, οι 
κανόνες λειτουργίας της Κοσμητείας κα της Γενικής 
Συνέλευσης της σχολής ρυθμίζονται στον οργανισμό. 
Ο  τρόπος διεξαγωγής των εκλογικών διαδικασιών 
για εκπρόσωπο των φοιτητών στην Κοσμητεία, 
καθώς επίσης για εκπροσώπους των μελών του 
Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού (ΕΕΠ), των 
μελών του Εργαστηριακού Διδακτικού Προσωπικού 
(ΕΔΙΠ), των μελών του Ειδικού Τεχνικού 
Εργαστηριακού Προσωπικού (ΕΤΕΠ) στη Γ.Σ. της 
Σχολής ρυθμίζονται στον Οργανισμό. 

  Άρθρο 10 Συγκρότηση Συνελεύσεων Τμημάτων και Γενικών 
Συνελεύσεων Τομέων 

Ριζική αναδιατύπωση προηγούμενου σχετικού 
άρθρου. Η σύνθεση της Γ.Σ. του τμήματος αλλάζει 
ριζικά, ενώ η Γ.Σ. του τομέα συγκροτείται σύμφωνα 
με το νομοθετικό καθεστώς που ίσχυε πριν από τη 
δημοσίευση του Ν. 4009/2011. Προσοχή! Δεν αφορά 
την λειτουργία των οργάνων αυτών, αφού σύμφωνα 
με τον ν. Ν. 4009/2011, οι κανόνες λειτουργίας της 
συνέλευσης του τμήματος ρυθμίζονται στον 
οργανισμό. Πρέπει να διευκρινισθούν λεπτομέρειες, 
όπως: α) … 
Ο  τρόπος διεξαγωγής των εκλογικών διαδικασιών 
για εκπροσώπους των προπτυχιακών και 
μεταπτυχιακών φοιτητών καθώς επίσης και για 
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εκπροσώπους των μελών του Ειδικού Εκπαιδευτικού 
Προσωπικού (ΕΕΠ), του Εργαστηριακού Διδακτικού 
Προσωπικού (ΕΔΙΠ), του Ειδικού Τεχνικού 
Εργαστηριακού Προσωπικού (ΕΤΕΠ) στη Γ.Σ. του 
τμήματος στον Οργανισμό. 

     
 3ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΘΕΜΑΤΑ  ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 

ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ 
Σύμφωνα με το άρθρο 6, παρ. 1δ) του ν. 4009/2011 
όπως ισχύει, τα ειδικότερα θέματα λειτουργίας όλων 
των υπηρεσιών του ιδρύματος ρυθμίζονται στον Ε.Κ. 

  Άρθρο 11 Λειτουργία Διεύθυνσης Διοικητικού Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 12 Λειτουργία Διεύθυνσης Οικονομικού Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 13 Λειτουργία Διεύθυνσης Σπουδών και Φοιτητικής 
Μέριμνας 

Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 14 Λειτουργία Διεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 15 Λειτουργία Τμήματος Μηχανοργάνωσης Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 16 Λειτουργία Τμήματος Τυπογραφείου Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 17 Λειτουργία Γραμματειών Τμημάτων Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 18 Λειτουργία Γραφείου Νομικού Συμβούλου Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 
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  Άρθρο 19 Λειτουργία Γραφείου Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 20 Λειτουργία Γραφείου Διεθνών & Δημοσίων Σχέσεων  Απαιτείται συνεργασία με την συγκεκριμένη 
υπηρεσία για καταγραφή των θεμάτων που απαιτούν 
ρύθμιση 

  Άρθρο 21 Λειτουργία Ν.Π.Ι.Δ. για τη διαχείριση της περιουσίας 
και των κονδυλίων έρευνας του Ιδρύματος 

Απαιτείται συνεργασία με τον ΕΛΚΕ για καταγραφή 
των θεμάτων που απαιτούν ρύθμιση 

  Άρθρο 22 Οργάνωση και Λειτουργία Μονάδας Διασφάλισης 
Ποιότητας (ΜΟ.ΔΙ.Π.) 

Το άρθρο αυτό μπορεί να βασιστεί σε σχετικό άρθρο 
που περιλαμβάνεται στο σχέδιο Ε.Κ. της πρυτανείας 
Ζέρβα  

     
 4ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ ΠΑΡΟΧΩΝ ΣΤΟΥΣ ΦΟΙΤΗΤΕΣ  
  Άρθρο 23 Υπηρεσία Υγειονομικής Περίθαλψης Μπορεί να χρησιμοποιηθεί ως βάση το άρθρο 44 του 

σχεδίου Ε.Κ. της πρυτανείας Ζέρβα. Να διευκρινιστεί 
αν υγειονομική περίθαλψη δικαιούνται μόνο οι 
προπτυχιακοί φοιτητές ή και οι μεταπτυχιακοί. 

  Άρθρο 24 Υπηρεσία Στέγασης  
  Άρθρο 25 Υπηρεσία Σίτισης  
  Άρθρο 26 Παροχή συγγραμμάτων Απαιτείται ριζική αλλαγή παλιότερων σχετικών 

άρθρων Ε.Κ. Ρύθμιση μέσω του Ε.Κ. απαιτείται 
κυρίως για τις σημειώσεις. Απαιτείται πρόβλεψη για 
την προστασία των πνευματικών δικαιωμάτων, 
καθώς και για συγγραφικά δικαιώματα. 

  Άρθρο 27 Διευκόλυνση μετακινήσεων Να ρυθμιστεί κατάλληλα λαμβάνοντας υπόψη τον 
τρόπο διάθεσης σχετικών δελτίων (πάσο) στους 
φοιτητές. 

  Άρθρο 28 Λειτουργία Υπηρεσίας Υποστήριξης Φοιτητών Μόνο κανόνες λειτουργίας, όχι τρόπος στελέχωσης. 
Απαιτείται κώδικας δεοντολογίας. Μπορεί να 
αξιοποιηθεί ο κώδικας δεοντολογίας της ΔΑΣΤΑ.  
Τα παρακάτω συναφή θέματα ρυθμίζονται με τον 
ΟΡΓΑΝΙΣΜΟ και επομένως δεν θα συμπεριλαμβάνο-
νται στον Ε.Κ.  
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Οι κοινωνικές παροχές προς τους φοιτητές (Άρθρο 
5.2.ιζ), 
Η ίδρυση της υπηρεσίας υποστήριξης των φοιτητών 
(Άρθρο 5.2.ιη), 
Θέματα που σχετίζονται με την υποστήριξη των 
φοιτητών και όλου του προσωπικού του ιδρύματος 
με αναπηρία (Άρθρο 5.2.λγ) 

     
 5ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΘΕΜΑΤΑ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ ΑΥΤΟΤΕΛΩΝ ΜΟΝΑΔΩΝ 

ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ  
 

  Άρθρο 29 Λειτουργία Εργαστηρίων - Φροντιστηρίων Μόνο θέματα λειτουργίας (κανονισμός λειτουργίας) 
  Άρθρο 30 Λειτουργία Βιβλιοθήκης Μόνο θέματα λειτουργίας (κανονισμός λειτουργίας) 
  Άρθρο 31 Λειτουργία Κέντρου δικτύου - διαδικτύου Μόνο θέματα λειτουργίας (κανονισμός λειτουργίας) 
  Άρθρο 32 Λειτουργία Μουσείου Μόνο θέματα λειτουργίας (κανονισμός λειτουργίας).  
  Άρθρο 33 Λειτουργία Εστιατορίου και Κυλικείου Μόνο θέματα λειτουργίας (κανονισμός λειτουργίας) 
  Άρθρο 34 Λειτουργία Γυμναστηρίου & Αθλητικών 

Εγκαταστάσεων 
Μόνο θέματα λειτουργίας (κανονισμός λειτουργίας) 

  Άρθρο 35 Λειτουργία Γραφείου Ξένων Γλωσσών Μόνο θέματα λειτουργίας (κανονισμός λειτουργίας) 
     
 6ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΦΥΛΑΞΗ ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ  
  Άρθρο 36 Λειτουργία υπηρεσίας φύλαξης Μόνο θέματα λειτουργίας της υπηρεσίας (κυρίως 

απαιτούμενα μέτρα ασφαλείας), όχι θέματα επιλογής 
φυλάκων ή σχέσης εργασίας φυλάκων 

     
     
 7ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΤΕΛΕΤΟΥΡΓΙΑ – ΤΙΜΗΤΙΚΟΙ ΤΙΤΛΟΙ  
  Άρθρο 37 Διαδικασία απονομής τιμητικών ακαδημαϊκών τίτλων Αναφέρεται στην διαδικασία απονομής των τίτλων 

του Επίτιμου Διδάκτορα, του Ομότιμου και του 
Επίτιμου Καθηγητή και ενδεχομένως και άλλων 
ακαδημαϊκών τίτλων.  
Τα παρακάτω συναφή θέματα ρυθμίζονται με τον 
ΟΡΓΑΝΙΣΜΟ και επομένως δεν θα συμπεριληφθούν 
στον Ε.Κ.: 
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Τα κριτήρια απονομής των τίτλων του Επίτιμου 
Διδάκτορα, του Ομότιμου και του Επίτιμου Καθηγητή 
(Άρθρο 5.2.ι) 
Οι τιμητικοί τίτλοι που απονέμονται από το ίδρυμα 
(Άρθρο 5.2.λβ) 
Σχετικά άρθρα στον Ε.Κ. του 1990 (ΦΕΚ 165/16-3-
1990,τεύχος Β´) είναι τα εξής:  
Άρθρο 25. Ομότιμοι καθηγητές 
Άρθρο 26. Επίτιμοι καθηγητές & διδάκτορες 
Σχετικά άρθρα στο Σχέδιο Ε.Κ. της πρυτανείας Ζέρβα 
είναι τα εξής: 
Άρθρο 19. Απονομή Τιμητικών Ακαδημαϊκών Τίτλων   

  Άρθρο 38 Κανόνες τελετουργικού ή εθιμοτυπικού χαρακτήρα Δεν υπάρχει συναφής ρύθμιση στον ΟΡΓΑΝΙΣΜΟ 
Σχετικά άρθρα στον Ε.Κ. του 1990 (ΦΕΚ 165/16-3-
1990,τεύχος Β´) είναι τα εξής:  
Άρθρο 27. Θέματα πολιτισμικού Εθιμοτυπικού και 
Τελετουργικού Χαρακτήρα 
Δεν υπάρχει σχετικό άρθρο στο Σχέδιο Ε.Κ. της 
πρυτανείας Ζέρβα 

  Άρθρο 39 Κανόνες δημοσίων σχέσεων  
     
ΜΕΡΟΣ 2ο   ΘΕΜΑΤΑ ΣΠΟΥΔΩΝ  
 8ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΤΙΤΛΟΙ ΚΑΙ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ ΣΠΟΥΔΩΝ  
  Άρθρο 40 Τύποι τίτλων σπουδών Σύμφωνα με το άρθρο 6, παρ. 1α) του ν. 4009/2011 

όπως ισχύει, οι τίτλοι σπουδών περιγράφονται στον 
Ε.Κ. 

  Άρθρο 41 Διαδικασίες έγκρισης και αναθεώρησης 
περιεχομένων Προγραμμάτων Σπουδών 

 

  Άρθρο 42 Απονομή τίτλων σπουδών  
     
 9ο  ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΟΔΗΓΟΙ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ  
  Άρθρο 43 Οδηγός Προγραμμάτων Προπτυχιακών Σπουδών  
  Άρθρο 44 Οδηγός Προγραμμάτων Μεταπτυχιακών Σπουδών  
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 10ο  ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΠΡΟΠΤΥΧΙΑΚΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ Προσοχή για αποφυγή αλληλοεπικαλύψεων με τον 

Οργανισμό, γιατί σύμφωνα με το άρθρο 5 παρ. ιστ 
του ισχύοντος νόμου – πλαισίου «οι βασικές αρχές 
λειτουργίας των προγραμμάτων προπτυχιακών και 
μεταπτυχιακών σπουδών» ρυθμίζονται με τον 
Οργανισμό. 

  Άρθρο 45 Διαδικασίες έγκρισης προγραμμάτων προπτυχιακών 
σπουδών  

 

  Άρθρο 46 Διάρθρωση και διάρκεια χρόνου σπουδών  
  Άρθρο 47 Τρόποι και διαδικασίες αξιολόγησης φοιτητών  
  Άρθρο 48 Χρόνοι διεξαγωγής εξεταστικών περιόδων  
  Άρθρο 49 Συμμετοχή φοιτητών στις εξετάσεις  
  Άρθρο 50 Διαδικασίες επανεξέτασης φοιτητών  
  Άρθρο 51 Διαδικασίες εξέτασης φοιτητών με δυσλεξία  
  Άρθρο 52 Εκπόνηση – αξιολόγηση πτυχιακής εργασίας  
  Άρθρο 53 Αναγνώριση μαθημάτων λόγω μεταγραφής ή 

κατάταξης 
 

     
 11ο  ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΜΕΤΑΠΤΥΧΙΑΚΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ Προβλεπόταν στο άρθρο 11, παρ. 12 του Ν. 

4009/2011 το οποίο έχει καταργηθεί.  Προσοχή για 
αποφυγή αλληλοεπικαλύψεων με τον Οργανισμό, 
γιατί σύμφωνα με το άρθρο 5 παρ. ιστ του ισχύοντος 
νόμου – πλαισίου «οι βασικές αρχές λειτουργίας των 
προγραμμάτων προπτυχιακών και 
μεταπτυχιακών σπουδών» ρυθμίζονται με τον 
Οργανισμό. 

  Άρθρο 54 Διαδικασία εισαγωγής φοιτητών στα ΠΜΣ  
  Άρθρο 55 Εγγραφή - δίδακτρα  
  Άρθρο 56 Τρόποι και διαδικασίες αξιολόγησης φοιτητών  
  Άρθρο 57 Εκπόνηση – αξιολόγηση μεταπτυχιακής διατριβής  
     
 12ο  ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΔΙΔΑΚΤΟΡΙΚΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ Προβλεπόταν στο άρθρο 11, παρ. 12 του Ν. 
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4009/2011 το οποίο έχει καταργηθεί.   
  Άρθρο 58 Διαδικασία αποδοχής για εκπόνηση διδακτορικής 

διατριβής 
 

  Άρθρο 59 Ορισμός επιβλέποντα και θέματος διδακτορικής 
διατριβής 

 

  Άρθρο 60 Χρηματοδότηση διδακτορικής έρευνας  
  Άρθρο 61 Αξιολόγηση διδακτορικής διατριβής  
     
 13ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΣ ΣΠΟΥΔΩΝ ΔΙΑ ΒΙΟΥ ΜΑΘΗΣΗΣ  
  Άρθρο … …  
  Άρθρο …   
  Άρθρο …   
     
 14ο ΚΕΦΑΛΑΙΟ  ΕΠΙΒΡΑΒΕΥΣΕΙΣ – ΔΙΕΥΚΟΛΥΝΣΕΙΣ  
  Άρθρο … Σύμβουλοι Σπουδών  
  Άρθρο … Χορήγηση ανταποδοτικών υποτροφιών σε φοιτητές  
  Άρθρο … Επιβράβευση ερευνητικών ή εκπαιδευτικών 

επιδόσεων 
 

  Άρθρο … Υλική υποστήριξη νεοδιοριζόμενων καθηγητών   
  Άρθρο … Κίνητρα προσέλκυσης καθηγητών από Α.Ε.Ι. της 

αλλοδαπής 
 

 
 
 



Η πρόταση της Ομάδας για τη Στρατηγική από τον κ. Γαμβρό: 
 

Προτάσεις της ομάδας «Στρατηγική» 
 
Η Ομάδα, για την Χάραξη στρατηγικής για ανάπτυξη και διαμόρφωση φυσιογνωμίας και σύνδεση 
με την κοινωνία και την οικονομία  συγκροτήθηκε με απόφαση του Συμβουλίου στις 22 Μαρτίου 
2013 και αποτελείται από τους κκ Ι. Βαλίανζτα, Γ. Βούτσινο, Ρ. Γαμβρό, Ν. Δαλέζιο, Π. Πέζαρο, Π 
Χατζόπουλο με την εθελοντική συμμετοχή της Κας Ε. Τσακαλίδου.  
Συνεδρίασε  σε δυο συναντήσεις στις 11 Απρ και 5 Ιουν. υπό τον συντονισμό του κ Ρ Γαμβρού.  
   
Γενική προσέγγιση  
Κατά την 1η συνάντηση προτάθηκε η μεθοδολογία δουλειάς και το περίγραμμα των ενεργειών. Οι 
ενέργειες συνοψίζονται στα εξής: 

1. Η ομάδα κρίνει ότι η ανάπτυξη Στρατηγικής πρέπει να γίνει εργαλείο κινητοποίησης και 
συστράτευσης όλης της πανεπιστημιακής κοινότητας του ΓΠΑ. 

2. Η συστράτευση μπορεί να γίνει κάτω από ένα κοινό όραμα που θα προταθεί από την ομάδα 
και θα είναι αρκετά ευρύ ώστε να εκφράζει την πλειοψηφία  

3. Η Στρατηγική θα προκύπτει ως υλοποίηση του οράματος 
4. Για την υλοποίηση απαιτείται αν καθοριστούν πυλώνες και δράσεις 
5. Παράλληλα είναι αναγκαίο να υπάρξει και μια κατ’ ελάχιστο δέσμευση των μελών της 

κοινότητας του ΓΠΑ σε θέματα αξιών αποδεκτών απ’ όλους και συμπεριφορών 
6. Σχηματικά οι δυο ομάδες παράλληλων ενεργειών φαίνονται  στα παρακάτω σχήματα 

                   
 
 
 
 

Σχ. 1 Επιχειρησιακό σκέλος 
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Σχ. 2 Σκέλος ανθρώπινων συμπεριφορών 

 
Ιδέες και προτάσεις για το ΟΡΑΜΑ 
Τόσο κατά την 1η συνάντηση όσο και στο μεσοδιάστημα αντηλλάγησαν εποικοδομητικές ιδέες και 
προτάσεις από όλα τα μέλη της ομάδας εργασίας και αφορούσαν τόσο την προσέγγιση και 
ενεργοποίηση της πανεπιστημιακής κοινότητας όσο και τη διατύπωση και το νόημα του οράματος. 
Επίσης συγκεντρώθηκε από ιδέες και προτάσεις των μελών της ομάδας εργασίας ικανός αριθμός 
προτάσεων για δράσεις και πρωτοβουλίες  που θα ενταχθούν στις επιμέρους δράσεις μετά την 
ολοκλήρωση της 1ης φάσης. 
Έγινε αρκετή συζήτηση για το ποιο αρμόζει ως όραμα για το ΓΠΑ και πως αυτό θα διατυπωθεί και 
θα επικοινωνηθεί ώστε αν αποτελέσει σημείο αναφοράς για τους περισσότερους.  
Υπήρξαν δυο προσεγγίσεις: 

1. Η μαξιμαλιστική. Να διατυπώσουμε το όραμα στόχο που θα επιδιώξουμε να 
προσεγγίσουμε. Προτάθηκαν έννοιες όπως επιστημονική αριστεία, αειφόρος ανάπτυξη, 
σύνδεση με την κοινωνία κ.α. 

2. Η μινιμαλιστική. Να κινητοποιήσουμε την πανεπιστημιακή κοινότητα για να συμμαζέψουμε 
τις άναρχες παρεμβάσεις που βρωμίζουν και καταστρέφουν τον χώρο και αδιαφορούν για 
την υλικοτεχνική υποδομή και κόστος λειτουργίας 

Τελικά συμφωνήθηκε να χρησιμοποιήσουμε ως πλατφόρμα και απλά διατυπωμένο όραμα, ΓΟΗΤΡΟ 
του ΓΠΑ 
Η πρόταση (από κ. Βούτσινου) έγινε δεκτή ως πλατφόρμα διότι θεωρήθηκε ότι καλύπτει και τις δυο 
παραπάνω προσεγγίσεις με την εξής λογική. 

 Για να ενισχύσω το γόητρο δηλαδή την εκ των έξω αναγνώριση στη βάση αξιών και 
επιτευγμάτων, είναι απαραίτητο να έχω κατακτήσει την εσωτερική αναγνώριση δηλαδή να 
λέω «είμαι περήφανος για το ΓΠΑ»  το οποίο υπηρετώ. 

 Για να είμαι περήφανος πρέπει κατ’ αρχήν να διορθώσω όλα αυτά που με κάνουν να 
ντρέπομαι.  

Καταλήγουμε:  προτείνουμε ως κοινό όραμα το: «Σκοπεύουμε στο ΓΟΗΤΡΟ του ΓΠΑ, ξεκινάμε 
ομορφαίνοντας και βάζοντας τάξη στο χώρο του ΓΠΑ» 
Η υλοποίηση θα γίνει στις εξής φάσεις: 
 1η φάση (περίπου 3-5 μήνες):  
Στη φάση αυτή επιδιώκουμε τους εξής δυο στόχους: 

a) Αποκαθιστούμε ένα ευπρεπές περιβάλλον λειτουργίας του ιδρύματος 
b) Πείθουμε τα μέλη της πανεπιστημιακής κοινότητας ότι μπορούν να αλλάξουν πράγματα με 

δικές τους πρωτοβουλίες και όχι περιμένοντας το υπουργείο ή τον πρύτανη 
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c) Διασφαλίζουμε αυτά που πετύχαμε με αλληλοσεβασμό 
Τα βήματα είναι: 

1. Συσστρατεύουμε όσο περισσότερους μπορούμε από μέλη της πανεπιστημιακής κοινότητας 
του ΓΠΑ στη βάση του οράματος που προτείνουμε.  

2. Ορίζουμε 1ημέρα ή 1 Σαββατοκύριακο για να αναβαθμίζουμε, και βάλουμε τάξη και 
καθαριότητα στα κτίρια και τους χώρους του ΓΠΑ 

3. Με αυτούς που συμμετείχαν θέτουμε κανόνες για τη διατηρήσει αυτών που πετύχαμε και 
συμπεριφορές που δεν θα τα ακυρώσουν.  

2η φάση (6 – 12 μήνες): 
Στη φάση αυτή επιδιώκουμε: 

a) Να διευρύνουμε τους συμμετέχοντες 
b) Να προτείνουμε και στα πλαίσια της θεσμικής οργάνωσης να βελτιώσουμε κανόνες και 

μεθόδους δουλειάς που αφορούν την καλύτερη υλοποίηση του ρόλου του καθενός.  
Ορίζουμε (όχι μόνοι μας αλλά ομαδικά) κανόνες και τους επισημοποιούμε μέσα από το υπάρχον 
θεσμικό πλαίσιο. Σεβόμαστε τους θεσμούς και την ιεραρχία για να μπορούμε να απαιτούμε να μας 
σέβονται και αυτοί.  

1. Σε κοινές ομάδες είτε ανά χώρους δουλείας είτε ανά αντικείμενο αρχίζουμε να θέτουμε 
κανόνες «συμβίωσης» και συνεργασίας μέσα στο Ίδρυμα. (καλύτερα ανά χώρους δουλείας 
ώστε να δεσμεύονται μέλη της κοινότητας με διαφορετικούς ρόλους όπως ΔΕΠ, τεχνικοί, 
διοικητικοί, φοιτητές). 

2. Οι κανονισμοί λειτουργίας είναι σημεία αναφοράς αλλά οι ομάδες έχουν το δικαίωμα, με 
σεβασμό στους υπόλοιπους να προτείνουν τροποποιήσεις. Έτσι οι κανόνες μπαίνουν από τη 
βάση, γίνονται ευκολότερα σεβαστοί και περιφρουρούνται από τη βάση.  

3. Η συμμετοχή στις ομάδες και η πρόταση μέσα από ομάδες γίνεται με σεβασμό στους 
βασικούς ρόλους (διδάσκοντες, διδασκόμενοι, διοίκηση) και τις υποχρεώσεις που 
απορρέουν από αυτούς και πάντα με σεβασμό την θεσμική ιεραρχία.  

3η φάση (συνεχής βελτίωση): 
 Στη φάση αυτή μπαίνουμε όταν η πανεπιστημιακή κοινότητα έχει πλέον κατακτήσει το δικαίωμα να 
θέτει κανόνες και την υποχρέωση να του τηρεί. Ο αλληλοσεβασμός πρέπει να είναι αυτονόητος  

1. Προτείνουμε δράσεις ανάπτυξης και εξωστρέφεια για το ΓΠΑ 
2. Ενσωματώνουμε όλες τις ιδέες που έχουν διατυπωθεί και όσες προκύψουν από τη βάση της 

πανεπιστημιακής κοινότητας 
3. Οργανώνουμε τη δυναμική και ανάπτυξη του ΓΠΑ 
4. Βελτιώνουμε τις λειτουργίες μας   

 
Πως ξεκινάμε  
Το ξεκίνημα είναι εξαιρετικά κρίσιμο να γίνει με πολύ καλό σχεδιασμό και προσεκτικά οργανωμένες 
κινήσεις. Είναι υπαρκτός ο κίνδυνος το όλο εγχείρημα να παρανοηθεί ή να υποβαθμιστεί. 
Για το λόγω αυτό προτείνεται η παρακάτω προετοιμασία 
 
Προσέγγιση πανεπιστημιακής κοινότητας. 
Είναι σημαντικό να έχουμε μαζί μας όσο γίνεται πιο πολλούς αλλά και πιο σημαντικούς συμμάχους. 
Για το λόγο αυτό προτείνεται η εξής προσέγγιση: 

 Επικοινωνούμε την ιδέα και το περίγραμμα (φάσεις) στους βασικούς θεσμικούς επικεφαλείς 
ως εξής: 

o Πρύτανη και Αντιπρυτάνεις,  
o Προέδρους τμημάτων η/και Κοσμήτορες σχολών 
o ΔΣ διαφόρων ομάδων συμπεριλαμβανομένων και των φοιτητικών οργανώσεων 

 Αξιολογούμε τις προθέσεις υποστήριξης ή ανοχής της προσπάθειας 
 Αν κριθεί ότι έχουμε σημαντική μάζα εναντίον μας επανασχεδιάζουμε την προσέγγιση 
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Όταν γίνει η κατ’ αρχήν προσέγγιση οργανώνουμε ανοικτή συγκέντρωση με πρόσκληση προς όλη 
την πανεπιστημιακή κοινότητα και εξηγούμε τις προθέσεις και τα βήματα δράσης. Εκεί 
επικυρώνουμε το όραμα και το πλάνο δράσης.  
 
Οργανωτική δομή για τις δράσεις 
Από την αρχική προσέγγιση ορίζουμε, επικεφαλή του project και οργανωτικούς πυρήνες, δηλαδή 
ανθρώπους που πιστεύουν στο όραμα και έχουν πάθος να συμμετέχουν 
Τους δίνουμε τη βασική εκπαίδευση για τις τεχνικές του project 
Μέσα από την ανοικτή αυτή συγκέντρωση ορίζουμε ομάδες που οργανώνουν δράσεις ανασύνταξης  
Ορίζουμε το Σαββατοκύριακο και προετοιμάζουμε τις λεπτομέρειες ώστε να πάει καλά η ενέργεια 
«αποκαθιστούμε το χώρο μας»  
Είναι η prova generale και πρέπει να πετύχει 
 
 
ΘΕΜΑ 4ον Εσωτερικός Κανονισμός Συμβουλίου 

 
Κείμενο – Πρόταση του κ. Βούτσινου 

 
ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΝΟΝΙΣΜΟΥ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ του ΙΔΡΥΜΑΤΟΣ (Σ.Ι.) 

Άρθρο 1 
Σύγκληση 

 
1. Το Σ.Ι. συγκαλεί ο Πρόεδρος με έγγραφη πρόσκληση που μπορεί να αποσταλεί στα μέλη με 

ηλεκτρονικό ταχυδρομείο (email) ή μέσω τηλεομοιοτυπίας (fax). 
2. Η πρόσκληση κοινοποιείται στα μέλη τουλάχιστον 48 ώρες νωρίτερα από την ημερομηνία της 

συνεδρίασης.   
Σε επείγουσες περιπτώσεις επιτρέπεται η σύντμηση του παραπάνω χρόνου.  Στην περίπτωση αυτή 
γίνεται και τηλεφωνική επιβεβαίωση. 

3. Στην πρόσκληση προσαρτάται η ημερήσια διάταξη των θεμάτων που πρόκειται να συζητηθούν με 
σκοπό τη λήψη απόφασης. Στα θέματα περιλαμβάνονται επίσης η «έγκριση της Η.Δ.», «η 
Επικύρωση των Πρακτικών της προηγούμενης συνεδρίασης»  , «Ανακοινώσεις»  για θέματα που 
αφορούν την ενημέρωση του σώματος για ζητήματα που κρίνεται χρήσιμο, όπως και θέματα που 
ενδεχομένως  θα υπάρξει ανάγκη  να συζητηθούν υπό τον τίτλο «Διάφορα». 

4. Στην περίπτωση που υπάρξει ανάγκη για τη συζήτηση θέματος που δεν περιλαμβάνεται στην 
ημερήσια διάταξη, το Σ.Ι. κατά την έναρξη της συνεδρίασης και προ της έναρξης συζήτησης των 
θεμάτων της ημερήσιας διάταξης, μπορεί με ομόφωνη απόφασή των παρισταμένων μελών να 
εντάξει το συγκεκριμένο θέμα συμπληρώνοντας την ημερήσια διάταξη. 

5. Για την αποτελεσματικότητα των συνεδριάσεων και της εν γένει λειτουργίας του Συμβουλίου , 
ενδείκνυται ο ορισμός συγκεκριμένου εισηγητή –μέλους ανά περίπτωση. 

6. Με την πρόσκληση – ημερήσια διάταξη αποστέλλονται συνημμένα, εφόσον υπάρχουν, εισηγήσεις 
των θεμάτων. 
 

Άρθρο 2 
Συνεδριάσεις 

 
1. Οι συνεδριάσεις διακρίνονται σε τακτικές και έκτακτες.  
2. Οι τακτικές συνεδριάσεις  καθορίζονται με την πρόσκληση του Προέδρου και σε ότι αφορά τη 

συχνότητά τους διεξάγονται τουλάχιστον μια φορά το μήνα με εξαίρεση το μήνα Αύγουστο. 
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3. Έκτακτη συνεδρίαση πραγματοποιείται με πρόσκληση του Προέδρου για επείγοντα  θέματα ή 
εφόσον το ζητήσει εγγράφως το 1/3 των μελών του Συμβουλίου. Στην περίπτωση αυτή τα μέλη που 
ζητούν την έκτακτη συνεδρίαση, κάνουν σαφή μνεία των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης, βάσει 
των οποίων η ημερήσια διάταξη υπογράφεται από τον Πρόεδρο με σαφή αναφορά ότι πρόκειται 
για έκτακτη συνεδρίαση. 

4. Οι συνεδριάσεις μπορεί να πραγματοποιούνται και μέσω τηλεδιάσκεψης, με τους ίδιους όρους του 
παρόντος κανονισμού. 
 

Άρθρο 3 
Απαρτία - Πλειοψηφία - Λήψη αποφάσεων 

 
1. Το Συμβούλιο έχει απαρτία εφόσον είναι παρόντα τα οκτώ (8) από τα μέλη του. Αν διαπιστωθεί 

έλλειψη απαρτίας, συγκαλείται εκ νέου το Συμβούλιο εντός συντομευμένης προθεσμίας, η οποία 
δεν μπορεί να υπερβαίνει τις δυο (2) εργάσιμες ημέρες. 

2. Κάθε θέμα, μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης, τίθεται σε ανοικτή ψηφοφορία, με εξαίρεση 
θέματα που αφορούν αποκλειστικά ενημέρωση του Σώματος.  

3. Οι αποφάσεις λαμβάνονται κατά πλειοψηφία των παρισταμένων μελών. Σε περίπτωση ισοψηφίας, 
η ψήφος του Προέδρου υπολογίζεται διπλή. 

4. Σε περιπτώσεις που αποφάσεις σχετίζονται άμεσα με προσωπικά θέματα μελών, το  Σώμα μπορεί 
να αποφασίσει τα συγκεκριμένα μέλη να απέχουν από την ψηφοφορία, αιτιολογώντας τους λόγους 
για τους οποίους προτείνεται η εξαίρεση.. 

5. Στα Πρακτικά υποχρεωτικά αναφέρεται σε κάθε θέμα αν η σχετική απόφαση έχει ληφθεί ομόφωνα 
ή κατά πλειοψηφία. Στην τελευταία περίπτωση, είναι υποχρεωτική η αναγραφή στα Πρακτικά 
εκείνων των μελών που μειοψήφησαν. 
 

Άρθρο 4 
Διαδικασία κατά την συνεδρίαση 

 
1.    Στις συνεδριάσεις μετέχουν  ο Πρόεδρος, τα μέλη, ο Γραμματέας και ο Πρύτανης. 

2. Ο Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της συνεδρίασης αφού διαπιστωθεί η ύπαρξη απαρτίας και 
οριστικοποιηθούν τα θέματα που θα  συμφωνηθεί να περιληφθούν στα «Διάφορα», καλεί τα μέλη 
να εγκρίνουν την τελική ΗΔ. 

3.  Κάθε συνεδρίαση διεξάγεται με τη σειρά των θεμάτων που αναφέρονται στην Ημερήσια 
Διάταξη, εκτός αν άλλως αποφασίσει το Σώμα κατά την έναρξη της συνεδρίασης. 

4. Αν από την εξέλιξη της συζήτησης προκύψει η ανάγκη, μπορεί να πραγματοποιηθεί ολιγόλεπτη 
διακοπή της συνεδρίασης. 

5. Είναι  δυνατή η πρόσκληση και παρουσία υπηρεσιακών ή άλλων στελεχών προκειμένου να 
ζητηθεί η άποψή τους για συγκεκριμένο θέμα και να αποχωρήσουν στη συνέχεια. 

6. Όταν ο Πρόεδρος  κωλύεται να προεδρεύσει αναπληρώνεται από τον Αναπληρωτή Πρόεδρο    
 

Άρθρο 5 
Πρακτικά Συνεδριάσεων του Σ.Ι. 

 
1. Η τήρηση των πρακτικών γίνεται με ευθύνη του Προέδρου και της γραμματείας του Συμβουλίου. Οι 

συζητήσεις κατά τη συνεδρίαση μαγνητοφωνούνται, εκτός αν άλλως αποφασίσει το Σώμα. Τα μέλη 



 24 

τα οποία θέλουν οι εισηγήσεις ή παρεμβάσεις τους να αποτυπωθούν πιστά,  δίνουν στη γραμματεία 
ηλεκτρονικά ή εγγράφως τα σχετικά κείμενα.  

2. Τα πρακτικά των συνεδριάσεων του Συμβουλίου επικυρώνονται στην αμέσως επόμενη συνεδρίαση. 
Στην ημερήσια διάταξη, ως πρώτο θέμα ορίζεται η επικύρωση των πρακτικών της προηγούμενης 
συνεδρίασης, αφού έχουν  ήδη διανεμηθεί στα μέλη και έχουν περιληφθεί σε αυτά τυχόν 
παρατηρήσεις  τους. 

3. Στα πρακτικά αναγράφονται τα παρόντα, τα δικαιολογημένα ή αδικαιολόγητα απόντα μέλη, ο 
τόπος, ο χρόνος της συνεδρίασης και οι διεξαχθείσες συζητήσεις μετά των αποφάσεων επί των 
θεμάτων της Ημερήσιας Διάταξης. 

4. Στα πρακτικά, επίσης, καταχωρίζονται οι τυχόν γνώμες της μειοψηφίας  και τα ονόματα των 
μειοψηφούντων.  
 

Άρθρο 6 
Δημοσιότητα 

 
Τα πρακτικά του Συμβουλίου αναρτώνται στο forum του Συμβουλίου της ιστοσελίδας του 
Γεωπονικού Πανεπιστημίου Αθηνών. 
 

Άρθρο 7 
Τροποποίηση του Κανονισμού 

 
Ο παρόν Κανονισμός μπορεί να τροποποιηθεί, εφόσον αιτιολογημένα ζητηθεί από την πλειοψηφία 
των μελών του Συμβουλίου. 
 
 
 
 


